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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 25.08.20. 

 

Sak 40.20 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Sak 41.20 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 26. juni 2020.  

 

Sak 42.20 Ark   
Takseringsresultat og konsekvenser for fuglejakt 2020 

 

Saken ettersendes. 

 

 

Sak 43.20 Ark 322 Saksbeh.: OOps 
Høring: Kommunal forskrift om snøskuterløyper – Engerdal kommune. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Høringsbrev fra Engerdal kommune datert 2. juli 2020. 
- Rapport – omlegging av trasè, datert 18.06.20 
- Søknad om utsatt høringsfrist 9/7-20 og svar på denne 17/7-20 
- Fjellstyrets høringssvar den 29/4-20 
- Kopi av Uttalelse fra Statskog SF 
- Kopi av uttalelse fra Samuelsen villmark og utredninger 
- Detaljkart over Sømåkvolvet 
- Forslag til høringsbrev 

 
 
Bakgrunn. 
Engerdal kommune la den 3. mars ut høringsforslag til ny kommunal forskrift for 
snøskuterløyper i kommunen. Engerdal fjellstyre avga høringssvar i sak 19.20 (se vedlegg). 

Basert på innspill i høringsrunden har kommunen nå i sommer lagt et nytt forslag ut til høring. 
Endringene i dette reviderte utkastet knytter seg til en omlegging av løype 13 (løypa mellom 
Svalsjøen og Joten i Sømådalen). Dette er i tråd med bl.a. innspill fra Fjellstyret. Det er 
justering av løype 13 som høres denne gangen. Øvrige løypestrekninger er ikke vurdert eller 
justert etter høringen i mars/april, men vil bli det etter pågående høring av endringer i løype 
13.  
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Kommunestyret i Engerdal vedtok den 27. oktober 2016 Forskrift om snøskuterløyper i 
Engerdal kommune. Etter en grundig behandling av saken, avga fjellstyret sin høringsuttalelse 
i forkant av kommunens vedtak, se sak 59.16. Etter kommunens vedtak i 2016, er det gjort en 
del endringer og justeringer av løypenettet, mens ordlyden i forskriften har vært uendret. 

Forslaget som nå foreligger omfatter derfor oppdatert kart, forslag til nye løypejusteringer og 
forslag om ny løype til Sømådalen (og Elgå). 

Fjellstyret avgir sitt høringssvar med bakgrunn Fjellovens §12. Etter endringene i Lov om 
Motorferdsel i utmark og vassdrag i 2015, som åpnet for etablering av løyper for 
fornøyelseskjøring i Norge, ble også Fjellovens §12 endret slik at grunneiers samtykke ihht til 
Motorferdselslovens § 10 ble tillagt fjellstyrene. Engerdal fjellstyre har gitt sitt formelle 
samtykke ihht nevnte §10 i Motorferdselsloven og §12 i Fjelloven gjennom egen avtale.  I 
Engerdal er dette en avtale mellom Engerdal kommune, Statskog SF og fjellstyret.  

Fjellstyret har i sin behandling av sakskomplekset tidligere innhentet innspill fra 
interesseparter i allmenningen. I og med disse interessepartene også har mottatt forslaget fra 
kommunen, har ikke fjellstyret innhentet uttalelse fra disse partene i denne runden. I den 
forbindelse konstateres at Bondelaget ikke er på lista. At en så viktig næringsorganisasjon er 
utelatt er beklagelig.  

 

Vurdering: 

Fjellstyret gjorde en grundig vurdering av forslaget om utvidelse av løypenettet i sak 19.20 
(Fjellstyremøte den 28. april).  

Fjellstyrets høringsinnspill for øvrige løypestrekninger ikke er innarbeidet i dagens 
høringsforslag. Dette vil bli gjort etter at høringen vedr løype 13 er gjennomført. En må derfor 
utgå fra at fjellstyrets innspill av 29. april vil hensyntas videre i prosessen.  

Når det gjelder endringene i løype 13 mellom Svalsjøene og Joten uttalte fjellstyret følgende i 
sin høringsuttalelse tidligere i år: 

 Løype 13 legges i sin helhet vest for riksvei 26 fra vegkryssingen sør for Svalsjøen helt 
frem til Joten. Løype 13 a tilpasses tilsvarende.  

 

Forslaget som nå foreligger er derfor i tråd med dette. Allikevel er det flere nye moment som 
må vurderes som nye, og som ikke var skissert i det forrige høringsforslaget. Dette er: 

- Løsning med rundløype. 
- Løsningen med at løypa er lagt lengre vest og høyere i terrenget. 

  

Når det gjelder rundløypa er denne forståelig ut fra ønsket om å nå flest mulig fiskevann. 
Forslaget definerer imidlertid ikke hvorvidt løypene går ut på vannene, altså om en kan kjøre 
på selve vannet eller ikke. Dette burde vært omtalt slik at det er kjent i høringsrunden. 
Regelen så langt, om ikke annet er definert, er at du kan kjøre en viss avstand ut fra løypa for 
rast og parkering. Kjøring langs med løypa er ikke tillatt. På Kroketsjøen var det jo løype 
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fram til sjøen først, men ble etter hvert endret slik at du kunne kjøre en runde på selve sjøen 
og derigjennom slipper å gå bort fra skuteren for å komme til fiskeplassen. Ut fra 
sakspapirene ser en at følgende vann er berørt: 

Svalsjøen (Fisket administreres ikke av fjellstyret).  
Rundtjønna 
Todalertjønna 
Abbortjønna 
Holmtjønna 

 

Motivene for at skuterløypa skal nå fiskevann er flere. Ett argument som angår fjellstyret er at 
snøskuterløyper vil medføre økt fiskekortsalg, kan dette sees på flere måter, jfr vurdering om 
dette i sak 19.20. En vil nok få fiskere som ikke ville oppsøkt området ellers. På den annen 
side vil de som besøker området nettopp på grunn av dets villmarkspreg, søke seg til andre 
områder når skuterløype etableres. Det er i hvert fall tilbakemeldinger som fjellstyret har fått 
fra isfiskere og friluftslivsutøvere. Fjellstyret har jo også markedsført områdets villmarkspreg 
og fravær av støy. Mange besøkere har derfor oppsøkt området nettopp av den grunn. Med en 
rundløype og en løype som ligger høyere i terrenget vil områdets særpreg vinterstid bli endret.  

Gjennom å tilrettelegge løyper inn til fiskevann har det tidligere vært påpekt et behov for at 
praksis med dispensasjoner etter § 5b i motorferdselsforskriften (funksjonshemming) 
evalueres. Når det nå skjer en utvidelse av løypenettet er dette enda mer relevant, ut fra at 
dette totalt sett medfører økt motorferdsel og at visse områder burde holdes mest mulig fri. På 
det viset klarer en bedre å hensynta både de som ønsker snøskuterkjøring og de som ikke 
ønsker det, og en unngår potensielle interessekonflikter.  

Som flere høringsinnspill har pekt på, ønsker kommunen å legge ut nye løyper før en 
evaluering er gjennomført. Fjellstyret har under sin behandling av sakskomplekset hele tiden 
påpekt viktigheten av at en evaluering gjennomføres.     

Det kan derfor for fjellstyrets del være interessant dersom løypa hadde gått lengre øst 
nærmere veien. Selv om terrenget stedvis er krevende i området, anser ikke vi at det er 
umulig. Høringsforslaget sier heller ingenting om ulike andre alternativer, så det kan synes 
som at en slik løsning aldri har vært vurdert. Det er kun vist til vanskelig terreng i området, 
men ingen vurderinger utover det.  

Sømåkvolvet er også et viktig vinterbeiteområde for elg, og det står elg der vinterstid. Dette er 
også en grunn for at løypa i sin helhet burde ligget nærmere veien.  

Engerdal fjellstyre har i tidligere vurdering i saken ikke stilt seg negative til løype til 
Sømådalen og Elgå. Vurderingen er fortsatt at fjellstyret kan være en konstruktiv og positiv 
samarbeidspart. Men fjellstyret må vurdere hvorvidt forslaget imøtekommer ønsket om 
trasèvalg, jfr fjellstyrets uttalelse i april.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak    

Engerdal fjellstyre sender høringsuttalelse som foreslått.  
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Sak 44.20 Ark 322 Saksbeh.: OOps 
Høring: utredning av snøskuterløype Vamsfjellet til Engerdal kommunegrense – 
Rendalen kommune.  

 
Saksdokumenter vedlagt: 
- Høringsbrev med utredning fra Rendalen kommune. 
 
Bakgrunn. 
Rendalen kommune ber Engerdal fjellstyre om uttalelse i forbindelse med forslag om 
skuterløype fra eksisterende trasè til Vamsfjellet og til kommunegrensa mellom Kastflovola 
og Tøråsen vest for Snerta. Hensikten er etter hvert å få til ei løype videre til Snerta slik at en 
kan koble seg på løypenettet i Engerdal.  

Fra Snerta og vestover til kommunegrensa foreligger det ennå ikke noe konkret løypeforslag. 

Saken stiller seg noe annerledes enn øvrige saker fjellstyret har behandlet vedr. skuterløyper. 
For løypestrekninger på statsallmenning i Rendalen er det Rendalen fjellstyre som kan gi 
grunneiers samtykke ihht Motorferdselslovens §10 og Fjellovens §12. Det er allikevel 
relevant å høre Engerdal fjellstyre i saken, i og med løypa er tenkt å berøre statsallmenningen 
i Engerdal etter hvert. Engerdal fjellstyre avgir derfor høringsuttalelse ut fra Fjellovens §12, 
men skal ikke gi et grunneiersamtykke i denne saken. 

 

Vurdering: 

Forslaget er utarbeidet av kommunen sjøl og det er vurdert etter de rammebetingelser som 
ligger til grunn så langt administrasjonen kan se.  

For fjellstyrets del er det egentlig den delen av løypa som blir liggende i Engerdal som er 
interessant. Således hadde det vært en fordel om denne strekningen også hadde vært kjent nå. 
Dette fordi dersom løypestrekningen i Rendalen vedtas, vil den legge føringer for valg av 
trasè i Engerdal. Det er derfor viktig at kommunene samordner sin planlegging av dette.  

Utredningen fra kommunen peker på konsekvenser bl.a. for rendalsrenen. Engerdal fjellstyret 
har en interesse i denne renstammen ved at deler av statsallmenningen i Engerdal benyttes 
som beite, og fjellstyret mottar økonomisk godtgjør for overskudd i renselskapet. Som det blir 
påpekt i kommunens utredning vil etablering av løypa tilføre en forstyrrelsesfaktor til for 
reinen. Som påpekt er reinens trekkvei allerede påvirket av hytteområdet og skiløyper. Men 
nettopp forholdet at skuterløyper generelt er en tilleggsfaktor som påvirker flere ulike 
interesser og forhold, er grunn nok til at en må vurdere etableringen grundig.  

Løypeforslaget berører statsallmenningen i Rendalen, så langt det kan lese ut fra kart. 
Forholdet til bruksretter og øvrige interesser i statsallmenningen skal derfor ivaretas av 
Rendalen fjellstyre. Administrasjonen går ut fra at de er høringspart på lik linje med Engerdal 
fjellstyre, og at de gis mulighet til å vurdere forslaget ut fra sitt ståsted.  

Som nevnt er ikke den delen av løypa som etter hvert vil foreslås liggende i Engerdal skissert. 
Det er verdt å bemerke at området i Kastflolia er et viktig vinterbeiteområde for elg, og denne 
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står til tider også høyt opp i terrenget. Dette er for vår del et forhold som må vektlegges. Men 
så lenge det ikke er skissert noen løypestrekning på Engerdalssiden, er det vanskelig å si noe 
mer konkret enn at en påpeker dette som et generelt forhold som bør hensyntas.  

   

Administrasjonens forslag til vedtak.   

   Engerdal fjellstyre sender høringsuttalelse som foreslått.  
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Sak 45.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om økonomisk støtte – Engerdal Østfjell Hytteeierforening.  

 
Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad fra Engerdal Østfjell Hytteeierforening. 
- Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler 
- Status over disponerte midler pr 25. august.  
 
Bakgrunn. 
Engerdal Østfjell Hytteeierforening søker om økonomisk bidrag til oppføring av gapahuk ved  
Kuhølskarven. Prosjektet er beregnet å koste kr 40 275,-, hvorav dugnadsarbeidet innsatsen er 
beregnet til kr 14 000,-. Hytteeierforeningen søker fjellstyret om kr 20 275,-. 

Engerdal fjellstyre ga uttalelse vedr oppføring av gapahuken i sak 50.19. og stilte seg positive 
til oppføring av en slik ved Kuhølskarven. Hytteeierforeningen i Østfjellet søkte også i 2014 
om økonomsik støtte til en ny gapahuk i Svarthammarskardet. Da avslo fjellstyret søknaden 
med bakgrunn i at det dette året var mange gode søknader om midler fra Bidragsbudsjettet.  

Pr 25. august er det kr 29 000,- i Bidragsbudsjettets post «Allmennyttige formål m.m.» som 
ikke er disponert. Etter Bidragsbudsjettes regler skal søknader som innkommer etter annonsert 
søknadsfrist behandles fortløpende.   

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 

Vurdering: 

Etter Bidragsbudsjettets regler kan omsøkt tiltak betraktes som et allmennyttig tiltak. 
Gapahuken vil være en tilrettelegging for friluftslivet som ligger i tilknytning til 
skiløypenettet i området og vil være tilgjengelig for allmennheten.  

Arbeidet utføres på dugnad, det samme med skjøtselen. Fjellstyret har forutsatt at det skjer en 
fortløpende skjøtsel slik at forsøpling og hogst av skog til ved i nærområdet ikke skjer.  

I og med det er ledige midler i budsjettet, tiltaket ligger på statsallmenningen og er en 
tilrettelegging for friluftslivet som blir forholdsvis lett tilgjengelig, er administrasjonen av den 
oppfatning at prosjektet kan støttes. Spørsmålet om bidragets størrelse kan vurderes på flere 
vis. Søker ber om kr 20 275,- noe som utgjør 80 % av kostnadene, beregnet verdi av 
dugnadstimer ikke medregnet. Fjellstyret har heller ingen enhetlig praksis for vurdering av 
støttebeløp i slike saker, i og med det varierer med tilgjengelige midler. Uansett står fjellstyret 
fritt til å vurdere hver enkelt søknad.    

Administrasjonen foreslår at søknaden innvilges.  
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Administrasjonens forslag til vedtak    

1. Engerdal Østfjell Hytteeierforening gis et bidrag på kr 20 275,- som omsøkt. Beløpet 
anføres allmennyttige formål m.m. i fjellstyrets bidragsbudsjett. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler». 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sak 46.20 Ark 112 Saksbeh.: OOps 
Økonomisk halvårsrapport 2020 

 
Saken ettersendes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 25.08.20 

8 
 

Sak 47.20 Ark 612 Saksbeh.: OOps 
Justering av lokale bestemmelser vedr. elgjakta 2020. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Forslag til justerte «lokale bestemmelser 2020». 
- Brev fra Engerdal kommune 15.06.20. ang deponering av slakteavfall.  
 
 
Bakgrunn. 
Fjellstyret behandlet på sitt junimøte forslag til lokale bestemmelser vedr. elgjakta 2020. I 
møtet framkom spørsmål om straffereaksjoner ved felling av ungdyr eller voksent dyr av feil 
kjønn. Dette framgår ikke av lokale bestemmelser, og har aktualisert seg ved at 
avskytingsmodell 1 benyttes i området øst og vest for Femund nord for Drevsjø. I praksis 
innebærer det at også fjordyr regnes som voksne i oksekategorien. Avskytingsmodellen følger 
av Bestandsplanen og det forholdet at det er få okser pr ku.  

Ved å justere de lokale bestemmelsene nå slik at spørsmålsstillingen avklares, vil dette være 
kjent for jaktlagene ved jaktstart. Det foreligger derfor et justert forslag til «Lokale 
bestemmelser», der justert tekst er markert (rød kursiv).  

  

Vurdering: 

Problemstillingen har så vidt fjelloppsynet kjenner til aldri vært aktuell, men det er ryddig å få 
avklart dette slik at det er kjent for jaktlagene. 

Feilbedømming av kjønn på voksne dyr skjer nesten ikke. Slik feilbedømning skje for ungdyr 
og da helst for okser med lite utviklet gevir. Det forekommer at 1,5 år gamle okser har veldig 
lite utviklet gevir. Dermed kan «geviret» ikke være tydelig for jegeren, som i sin tur må fatte 
beslutning raskt om dyret kan felles eller ei.  

I forsøk på å gjøre dette så tydelig som mulig har administrasjonen også tatt med at felling av 
voksne dyr av feil kjønn straffes likeens. Administrasjonens forslag er å legge til en ny 
setning nr 2 i siste avsnitt om feilfelling under «Priser for elgjakt i planperioden 2018-2021». 
Forslaget lyder: 

«Felling av ungdyr/voksen av feil kjønn straffes med et gebyr på kr 40,- pr. kg. for hele dyret»   

Lokale bestemmelser bør også justeres for avsnittet «Deponering av slakteavfall». Det er nå 
klart at ordningen med deponeringsplasser ikke kan godkjennes og derfor kan ordningen 
heller ikke videreføres. Hvert enkelt jaktlag må sjøl sørge for at slakteavfall fra elgjakta tas 
hånd om på forsvarlig vis.  

Videre er teksten justert i forhold til at elgobservasjoner under jakta nå registreres i en 
mobiltelefon- applikasjon som heter «Sett og skutt». Denne har avløst skjemaet «Sett elg» 
som ble benyttet tidligere. 

 

Administrasjonen anbefaler fjellstyret å vedta forslaget til justerte Lokale bestemmelser 2020. 
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Administrasjonens forslag til vedtak    

Engerdal fjellstyre slutter seg til administrasjonens justeringer i «Lokale bestemmelser 
2020». 
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Sak 48.20 Ark 362 Saksbeh.: OOps 
Søknad om nausttomt ved Ormutua – Sigmund Langsjøen. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad om rett til å sette opp naust ved Ormutua, Sømådalen, fra Sigmund, Johan Sverre 

og Knut Langsjøen 17. juni 2020. 
- Sak 49.17. 
 
Bakgrunn. 
Sigmund Langsjøen har sammen med Johan Sverre og Knut Langsjøen fremmet en søknad til 
fjellstyret om rett til å sette opp naust ved Ormutua. De søkte også om dette i 2017. Fjellstyret 
avga svar i sak 49.17. Saken ble behandlet etter Fjellovens § 12 som en grunndisponering og 
fjellstyret fikk saken til uttalelse fra Statskog SF.  

Det vises til vedlegg for ytterligere bakgrunn i saken.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

Vurdering: 

Det er fortsatt slik at Statskog SF inngår avtaler om tomter i statsallmenning. Kommunen som 
plan- og bygningsmyndighet gir tillatelse til oppføring av bygg og installasjoner. Fjellstyret 
må derfor behandle dette som en sak der de uttaler seg om saken som en grunndisponering. 
Fjellstyret har ikke avgjørelsesmyndighet for hverken tildeling av tomt eller oppføring av 
bygg. Men fjellstyret har en rett til å uttale seg om grunndisponeringer i statsallmenningen. 
Korrekt saksgang hadde derfor vært at Fjellstyret hadde fått saken til uttalelse fra Statskog SF. 

Nå er allikevel søknaden rettet til fjellstyret og det er heller ikke direkte feil at fjellstyret 
uttaler seg i saken. Men Fjellstyret kan vurdere om en ønsker det eller vente til grunneier og 
evt kommunen har vurdert saken først. Det hjelper lite at fjellstyret er positive, hvis grunneier 
og/eller lokal bygningsmyndighet ikke tillater bygging.   

Vurderingene om hvorvidt tiltaket vil medføre vesentlig ulempe for de interesser fjellstyret er 
satt til å ivareta, er de samme som for 3 år siden. Det vises derfor til saksframlegg i sak 49.17 
som er vedlagt.  

Fjellstyret gjorde i 2017 vurderinger i forhold til andre med naustrett på statsallmenningen, 
men som ikke har fått tildelt tomt pga krav om regulering. Administrasjonen mener fortsatt at 
det er uhensiktsmessig å tildele nausttomter på statsallmenningen ut fra enkeltsøknader. 
Fjellstyret har også i sine vurdering av bygging på statsallmenningen vært opptatt av at 
arealbruk skal være forutsigbar og planmessig, og vist til eksisterende kommuneplan og 
reguleringsplaner. Stor grad av dispensering fra plangrunnlaget vil gjøre arealbruk 
uoversiktlig og uforutsigbar, og skaper fort presedenssaker. Det beste er derfor å ha et godt og 
oppdatert plangrunnlag.   
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Søker har i sin søknad nå vist til at de ønsker å følge opp saken rettslig dersom de får et 
ubegrunnet avslag. I den forbindelse må det vises til at Fjellstyret ikke har 
avgjørelsesmyndighet i saken, og derfor ikke kan holdes rettslig ansvarlig dersom nausttomt 
ikke kan tildeles og bygges. Det følger heller ikke av Fjelloven at fjellstyret skal tildele 
nausttomter. Eventuell rett til slike administreres ikke av fjellstyret. Det er heller ingen 
menneskerett å få bygge naust på statsallmenningen i Engerdal. Derimot kan det finnes 
grunner for at det kan gjøres, for eksempel for å kunne utnytte en fiskerett eller nødvendig 
ferdsel til og fra veiløs eiendom m.m. I denne saken foreligger ingen slike forhold.  

Søker viser også til at de oppfatter en forskjellsbehandling i og med eksisterende naust er 
tillatt oppført, men nye ikke blir det. Til det er å si at eksisterende naust med all sannsynlighet 
har stått i mange år og dagens kommuneplan er tilkommet etterpå. At området derfor blir 
markert som et området der det tillates naust er derfor naturlig. Hvordan behandlingen av 
byggesakene for disse naustene er håndtert av kommune og grunneier er ikke kjent for 
fjellstyrets administrasjon. En kan imidlertid gå ut fra at dagens forhold gjelder for oppføring 
av naust. At det eventuelt kan ha vært en annen måte å håndtere slike saker i tidligere tider er 
ikke usannsynlig, men at det forholdet medfører en form for forskjellsbehandling er vanskelig 
å se, siden de juridiske rammebetingelsene sannsynligvis er endret flere ganger siden disse 
naustene kom til. Det er dessuten snakk om s.k. rettighetsnaust, d.v.s at de er knyttet til bruk 
av en fiskerett i Isteren.   

Administrasjonen kan ikke se at saken er tilført nye momenter av avgjørende betydning siden 
juni 2017. Forslaget til uttalelse vil derfor i realiteten være omtrentlig det samme. 
Avslutningsvis er det ryddig å gjenta at fjellstyret i denne saken ikke har 
avgjørelsesmyndighet, men uttaler seg etter Fjellovens §12. 

   

Administrasjonens forslag til uttalelse:     

1. Engerdal fjellstyre ber søker fremme sin søknad til Statskog SF for avklaring av 
spørsmålet om tildeling av tomt samt Engerdal kommune for eventuell tillatelse til 
oppføring av naust ved Ormutua. 

2. Utover dette viser fjellstyret til sin uttalelse fra 2017:  

«Av presendenshensyn ønsker ikke Engerdal fjellstyre at det utdeles nausttomter 
enkeltvis til personer uten noen form for rettighet til naust i statsallmenningen. Det 
mest ryddige er at Statskog SF eller annen interessent muliggjør nausttomter for flere 
interessenter gjennom en regulering av egnet areal. Statskog bør også gi de med rett 
til naust fortrinn ved tildeling. Alternativt at spørsmålet om tomter til de med naustrett 
løses først».  
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Sak 49.20 Ark 411.6 Saksbeh.: OOps 
Høring: Søknad om etablering av innfallsport Elgå - Femundsmarka Nasjonalpark. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post fra Statskog SF datert 28. juni 2020. 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber fjellstyret om uttalelse i forbindelse med at Nasjonalparkstyret for 
Femundsmarka søker grunneiers godkjenning for etablering av innfallsport til Femundsmarka. 
Tiltaket medfører oppføring av informasjonspunkter, veivisning, ryddig av buskvegetasjon, 
tilrettelegging med benker m.m.  

Det jobbes med å lage skisser for tiltakene, men er i skrivende stund ikke kommet fjellstyret i 
hende. Det vises til brevet fra Statskog for nærmere detaljer om tiltakene og kart.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

Vurdering: 

Tiltaket er tenkt inne i Elgågrenda nord for kirka. Plassen er i dag snuplass for bussen. Det 
skal fortsatt være det, men en ønsker å forhindre at plassen benyttes til parkering.  

Fjellstyret har tidligere i sommer vurdert tiltak som Nasjonalparksenteret ønsker å 
gjennomføre i forhold til veivisning og markering mellom senteret og brygga. Det vises til 
administrativt svar om dette, se referatsaker. Et viktig moment er samordning av ulike tiltak 
og helhetstenkning om utviklingen av grenda. Elgå har flere reiselivsbedrifter og det er viktig 
at grendeutviklingen sees på samlet, slik at grenda framstår oversiktlig og helhetlig for 
besøkere. Prosess og involvering er nøkkelord.  

Når det gjelder hensynet til bruksrettsutøving og hensynet til friluftsliv og naturverdier, anser 
ikke administrasjonen at tiltaket vil medføre vesentlig ulempe. For friluftslivet vil antakelig 
tiltakene være en fordel, ved at det blir lettere å tilegne seg informasjon om nasjonalparken og 
å orienter seg inne i grenda (f.eks hvor går en for å komme på stien til Svukuriset).  

Administrasjonen anbefaler fjellstyret å stille seg positive til tiltakene. I og med dette er 
infrastruktur som kommer i tilknytning til nasjonalparken, ønsker søker også at, dersom 
tiltakene tillates, det opprettes avtale som sikrer rett til å bruke arealene til formålet.   

 

Administrasjonens forslag til vedtak    

Engerdal fjellstyre stiller seg positive til at omsøkte tiltak gjennomføres, og har ingen 
innvendinger til at det eventuelt opprettes avtale for bruk av statsallmenningsarealer til 
omsøkt formål.  
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Sak 50.20 Ark 433.1 Saksbeh.: OOps 
Høring: Oppgradering og endring av lysløype - Drevsjø 

 
Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 3. august 2020 
 
Bakgrunn. 
I forbindelse med at Drevsjø stedsgruppe har søkt Statskog om oppgradering og endring av 
lysløypa på Drevsjø, ber Statskog SF om fjellstyrets uttalelse. 

Det foreligger en festeavtale for lysløypa. Det som stedsgruppa konkret ønsker å gjøre er: 

1. oppgradering av eksisterende lysløypetrase. 
2. Sammenkobling av løypa, slik at det blir rundløype, ca. 75 meter. 
3. Slakere trase fra øverst på myra, gjennom reingjerdet, bortover traktorveien fra Solum 

og opp i eksisterende løype, ca, 400 meter.  Jf. vedlagte kart. 
 

Det vises til saksvedlegg for kart og ytterligere beskrivelse av planene.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

Vurdering: 

Lysløypa på Drevsjø driftes av Drevsjø Stedsgruppe. Den har etter hvert eksistert i mange år, i 
Statskogs brev opplyses det at festekontrakt ble inngått i 1969. Dette medfører også behov om 
oppgradering, justering og forbedring. 

Lysløypa er et godt tilbud, ikke bare for bofaste i grenda, men også for befolkningen ellers i 
kommunen og tilreisende. Den gir mulighet for mosjon og aktivitet i en ellers mørk årstid. 
Sportsklubbens skigruppe har organisert tilbud som benytter lysløypa, og det arrangeres 
skirenn i den.  

Etter det fjellstyret erfarer er det flere av lysløypene i kommunen som står i fare for å bli 
nedlagt. Det er derfor viktig å beholde et slikt tilbud noen plasser.  

Så langt administrasjonen kjenner til, har ikke lysløypa medført konflikter eller ulemper av 
vesentlig betydning. Vurderingen er derfor at av de interesser som fjellstyret er satt til å 
ivareta i saken vil ikke tiltaket medføre vesentlig ulempe. Det vil si at for reindriftsnæringens 
del berører tiltaket sperregjerdet. Det er derfor viktig at deres synspunkt i saken blir 
hensyntatt. Statskog SF har også bedt Svahken Sijte om uttalelse, og administrasjonen regner 
med at de uttaler seg dersom dette medfører ulempe for dem.   
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Administrasjonens forslag til uttalelse:    

Engerdal fjellstyre har ingen innvendinger til at Drevsjø stedsgruppe utfører 
justeringer og utbedringer av lysløypa som omsøkt. Dette under forutsetning av at 
reindriftsnæringen gir sitt samtykke til tiltakene og at de tiltak som berører 
sperregjerde utføres i samråd med Svahken sijte.  
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Sak 51.20 Ark 011.2/211 Saksbeh.: OOps 
Rekruttering av ny kontormedarbeider.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Notat fra daglig leder 
- Utkast til utlysningstekst.  
 
Bakgrunn. 
Vår kontormedarbeider har sagt opp sin stilling. Fjellstyret må gjøre vurderinger knyttet til 
utlysning og tilsetting av ny medarbeider. 

 

Vurdering: 

Det vises til notat fra daglig leder.  

 

 

Administrasjonens forslag til vedtak    

Engerdal fjellstyre lyser ut 100 % stilling som kontormedarbeider i henhold til 
foreslått utlysningstekst.  

 


